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Canadian Society for Vascular Surgery Position Statement on 
Mandatory Use of Protective Neck Guards 

 
 

In response to the recent on-ice tragedy involving former NHL hockey player Adam Johnson, 
who tragically passed away on October 28, 2023, as a result of a neck laceration secondary to a 
skate blade injury, the Canadian Society for Vascular Surgery recommends the immediate and 
mandatory use of protective neck guards across all levels of ice hockey. These proactive safety 
measures can significantly reduce the risk of injury or loss of life. We extend our sincere 
condolences to the family, friends, and colleagues of Adam Johnson. 
 
 
 
 

Déclaration de principe de la Société canadienne de chirurgie 
vasculaire sur l’utilisation obligatoire de protège-cou 

 
 

Suite à la récente tragédie sur la glace lors de laquelle Adam Johnson, ancien joueur de hockey 
dans la LNH, est décédé tragiquement le 28 octobre 2023 des suites d’une lacération au cou 
causée par une lame de patin, la Société canadienne de chirurgie vasculaire recommande 
l’utilisation immédiate et obligatoire de protège-cou à tous les niveaux du hockey sur glace. De 
telles mesures de sécurité proactives peuvent réduire considérablement le risque de blessure 
ou de décès. Nous offrons nos sincères condoléances à la famille, aux amis et aux collègues 
d’Adam Johnson. 


